
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

Borgmester Jesper Würtzen  

Ballerup Kommune 

E-mail: jew@balk.dk 

 

 

  

 

 

 

 

Kære Jesper Würtzen  

 

Du har i brev af 22. september 2015 på vegne af en enig kommunalbestyrelse i Balle-

rup Kommune foreslået, at lovgivningen vedrørende halvårsregnskaber for kommuner 

afskaffes. 

 

Ifølge Ballerup Kommune er lovgivningen historisk betinget i kommunernes evne til at 

overholde økonomiaftalerne mellem staten og kommunerne. Med den efterfølgende 

gennemførelse af budgetloven og den tilhørende sanktionslovgivning er det kommu-

nens opfattelse, at der ikke er behov for lovgivningen vedrørende halvårsregnskaber, 

da budgetloven og sanktionslovgivningen har den afgørende effekt i forhold til den 

økonomiske styring af kommunerne. 

 

Jeg er enig i, at budgetloven og sanktionslovgivningen er effektive i forhold til kommu-

nernes evne til at overholde økonomiaftalerne og de fastsatte udgiftslofter for de 

kommunale serviceudgifter.  

 

Jeg vil også gerne kvittere for forslaget. Det er vigtigt, at vi får input til brug for de 

kommende års arbejde med forenkling. Derfor vil jeg også bede om, at Ballerup 

Kommunes forslag drøftes i det samarbejde om styring og regelforenkling, som blev 

aftalt mellem regeringen og KL i forbindelse med aftalen om opfølgning på forhand-

lingsresultatet om kommunernes økonomi for 2016 af 25. september 2015. 

 

 

 

Med venlig hilsen 

Karen Ellemann 
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